香港環境卓越大獎

Hong Kong Awards for Environmental Excellence

金獎 Gold Award

商舗及零售業 Shops and Retailers



牛奶有限公司 一 惠康

The Dairy Farm Company, Limited - Wellcome

惠康致力推動可持續發展,當中包括在店舗 營運、新鮮食品中心、乾貨分發中心及店舗 支援中心落實各項環保措施,促進節能減排, 並推行一系列有機垃圾回收和食物捐贈計劃, 希望將環保成果與社會分享。

Wellcome is committed to promoting sustainable development, including implementation of various environmental measures at store operations, Fresh Food Centre, Grocery Warehouse and Store Support Centre to facilitate energy conservation and reducing emissions. Wellcome has also implemented a series of organic waste recycling and food donation programmes with a view to sharing its environmental achievements with the society.



部分自家品牌產品採用無包裝設計,並鼓勵供應商 在運輸過程中使用繩索代替塑膠膜,盡量減少產品 包裝。

Adopting package-free design for some of the Company's own-brand products and encouraging its suppliers to use ropes instead of plastic wrapping film for wrapping goods during transportation in order to minimise product packaging.



篩選出外表有瑕疵的水果,於有較多弱勢社群的 地區的指定分店以折扣價格出售,以及與食物銀行 合作,捐贈食用有效期將至或包裝欠佳的食品, 從而減少食物浪費。

Reducing food wastage through sorting out fruits with imperfect appearance for selling them at a discounted price in designated stores located in areas with more underprivileged groups and collaborating with food banks to donate food items which are close to expiry date or with packaging defects.



透過路線規劃和採用較高排放標準如歐盟五期或六期 的貨車,減少碳足跡和燃料消耗。

Reducing carbon footprint and fuel consumption through route planning in delivery and adoption of trucks with higher emission standards like Euro V or VI.